
D A G S O R D E N

for
FREDERIKSSUND BYRÅDS MØDE den 11. oktober 1994 kl. 19,00 i byrådssalen.

121. Økonomiudvalget meddeler, at afdøde
direktør Wm. Berntsen ved gavebrev af 
28. januar 1993 har skænket kommunen 
2 mili. kr. Gavebrevet har følgende 
tekst:
"Undertegnede direktør Wm. E. Bernt
sen, Strandvejen 46, 3600 Frederiks
sund, skænker ved dette gavebrev Fre
derikssund Kommune to millioner kro
ner. der skal anbringes som kontant 
indskud i et pengeinstitut eller i 
aktiver, der giver fuldt betryggende 
sikkerhed for midlernes bevaring.
De årlige renter skal anvendes til 
indkøb af malerier og andre kunstgen
stande, forudsat at disse anbringes i 
eller ved offentlige bygninger samt 
på offentligt tilgængelige araler. 
Såfremt der i et år ikke findes an
vendelse for rentebeløbet, kan anven
delsen udskydes i indtil 3 år, hvor
efter beløbet er til fri disposition 
i overensstemmelse med formålet. 
Kapitalen må tidligst nedbringes sub
sidiært helt opbruges efter 15 år fra 
modtagelsen, og skal i så fald anven
des på samme måde som rentebeløbet. 
Jeg ønsker at være anonym, og der må 
derfor så længe jeg lever ikke tilgå 
offentligheden oplysninger om hvem 
gavegiveren er."
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122. Økonomiudvalget indstiller, at der
vedrørende Euro Festival'94 gives en 
negativ tillægsbevilling på 
450.000 kr., idet den af byrådet be
vilgede underskudsgaranti ikke bliver 
effektiv, da der foreligger et over
skud ved arrangementet på 25.162 kr.

123. Dansk Arbejdsgiverforening indstiller 
Hans Riis, LI. Blødevej 5, som medlem 
til ungdomsskolens bestyrelse.

124. Frederiksborg amts sundhedsudvalg har 
med folderen "Hvis uheldet er ude..." 
ønsket en tilkendegivelse om den 
fremtidige struktur på "Fremtidens 
Skadestue".
Sundhedsrådet i kommunen har blandt 
andet på baggrund af en høringsproces 
blandt kommunens borgere, herunder 
afholdelse af et borgermøde den 9. 
september 1994, anført en række syns
punkter.
Disse synspunkter har resulteret i, 
at Sundhedsrådet ønsker at bevare den 
uvisiterede skadestue på Frederikss
und Sygehus samt foreslået, at der 
foretages en kvalitetsforbedring af 
den service, som borgerne modtager i 
forbindelse med skadebehandling på 
Frederikssund Sygehus.
Det sociale udvalg har i sit møde den 
20. september 1994 tilsluttet sig 
Sundhedsrådets udtalelse og samtidig 
besluttet at fremsende sagen med an
befaling til byrådets behandling.

125. Konservativ Ungdom i Frederikssund
har i skrivelse af 9. september 1994 
klaget over afslag på ansøgning om 
midler fra 5%-puljen til etablering 
af ungdomspolitisk cafe i Frederiks
sund .
Folkeoplysningsudvalget har behandlet 
klagen på sit møde den 3. oktober 
1994, og det fremgår af udvalgets 
udtalelse, at det pågældende projekt 
efter grundig behandling og debat 
ikke har kunnet opnå den nødvendige 
tilslutning.
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126. 2. behandling af budget 1995 og over
slagsårene 1996-98.
Ved økonomiudvalgets afsluttende be
handling af budgettet den 3. oktober 
1994 kunne der ikke opnås enighed om 
en indstilling.
Et flertal af udvalget, bestående af 
borgmesteren, Finn Vester og Grethe 
Olsen, indstiller budgettet vedtaget 
med følgende forudsætninger: 
Udskrivningsprocenten
fastsættes til 19,5 (stigning 0,4)
Grundskyldspromil
len fastsættes til 11 (stigning 2)
Kirkeskatteprocen
ten fastsættes til 0,8
Dækningsafgiften af 
erhvervsejendomme 
fastsættes til 9
Dækningsafgiften 
af offentlige ejendomme 
fastsættes til 5 promille af 
grundværdierne og 5 promille af 
forskelsværdierne.

Satserne foreslås gældende også i 
overslagsårene.
Det resterende finansieringsbehov 
dækkes af kassebeholdningen.
Ole Søegaard og Sv. Åge Petersen 
stemte imod og fastholdt Venstres og 
Konservatives besparelsesforslag som 
fremgår af det specificerede budget
materiale .
Efter indarbejdelse af skattefor
højelser og besparelser er finansi
eringsbehovet følgende:

1995____ 1996_____1997______1998
Soc.dem.+ SF
12.906 23.056 11.854 - 615

Venstre+Konservative
18.718 28.788 17.606 9.157

(hele 1.000 kr.)
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127. Økonomiudvalget indstiller.

Åbent møde.

T I L L Æ G S D A G S O R D E N

for
FREDERIKSSUND BYRÅDS MØDE den 11. oktober 1994 kl. 19.00 i byrådssalen.

128. Med baggrund i byrådets godkendelse 
den 9. august 1994, pkt. 108, af køb 
af lokaler til ny fritidsklub for 
børn og unge fremsender børne- og 
kulturforvaltningen ansøgning om be
villingsmæssig berigtigelse af køb og 
drift af ejendommen inden for den 
godkendte ramme på 3 mili. kr. i 
1994.
Der ansøges om en tillægsbevilling på 
163.000 kr. vedr. lønudgifter m.v. i 
forbindelse med udvidelse af nor
meringen på Klub Åbjerg fra 60 til 90 
børn pr. 1. august 1994. - Den øgede 
forældrebetaling som følge af udvi
delsen er beregnet til 26.000 kr. 
Herudover søges om en anlægsbevilling 
på restrammen (brutto) på 2.837.000 
kr. til køb af og istandsættelsesar
bejder på A. C. Hansensvej 12, idet 
der dog er udtrykt ønske om, at ind
tægten fra forældrebetaling tillige 
kan tillægges anlægsbevillingen til 
istandsættelsesarbejder.
Økonomisk afdeling kan anbefale dette 
ud fra det tidligere godkendte likvi
ditetsforbrug til projektet.
Med hensyn til budget 1995 er det 
tilsvarende opgjort, at driftsudgif
terne vedr. udvidelsen vil andrage 
brutto 450.000 kr., mens forældrebe
talingen vil andrage 81.000 kr.
Ud fra en nettoramme på 1 miil. kr., 
som afsat i budgettet, vil der kunne 
frigives 631.000 kr. til yderligere 
istandsættelsarbejder.
Økonomisk afdeling skal anbefale, at 
budget 1995 teknisk korrigeres i 
overensstemmelse hermed.
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